

INFLUENZA

KENYA (information dated 7 December 1974). — An increase in the incidence of influenza-like illness starting in early November has been reported in Nairobi; school absenteeism was high. Morbidity was at its highest at the end of November. Influenza-like illness has also been reported in Mombasa and seems to be prevalent in other regions of the country.

Six strains of virus A have been isolated from patients in Nairobi.

SPAIN (information dated 6 December 1974). — ¹ The small epidemic of influenza-like illness which started mid-November in and around Madrid has so far attacked 2% of the population. All age groups are affected. A few more strains of a virus antigenically close to A/Port Chalmers/1/73 have been isolated.

In addition, since end-November or beginning December, sporadic cases of influenza-like illness have been reported in the north-east (Barcelona and Navarre province), the north-west (Lugo province) and the south-west (Seville province).

UNITED KINGDOM (information dated 7 December 1974). — A few strains of influenza A virus have been isolated from children in the north of England. The first was isolated in Manchester from a child aged two years admitted to hospital on 18 November with upper respiratory tract infection and convulsions. Several others have been isolated from children in Newcastle where the disease is said to be mild. Here the first strain was from a child who became ill on 23 November with febrile convulsions and tonsillitis.

The strains are antigenically similar to A/Port Chalmers/1/73.

¹ See No. 49, p. 412.

GRIPPE

KENYA (information en date du 7 décembre 1974). — Une augmentation de l'incidence des affections d'allure grippale a été rapportée depuis début novembre à Nairobi, avec un absentéisme scolaire élevé. La morbidité a atteint son sommet à la fin du mois de novembre. Des affections d'allure grippale sont également signalées à Mombasa, et semblent se produire dans d'autres régions du pays.

Six souches de virus A ont été isolées chez des malades à Nairobi.

ESPAGNE (information en date du 6 décembre 1974). — ¹ A Madrid et dans la région, la petite épidémie d'affections d'allure grippale qui commença vers mi-novembre a maintenant atteint 2% de la population. Elle intéresse tous les groupes d'âge. On a isolé plusieurs autres souches d'un virus proche au point de vue antigénique de A/Port Chalmers/1/73.

On signale en outre, depuis fin novembre ou début décembre, des cas sporadiques d'affections d'allure grippale dans le nord-est (Barcelone et province de Navarre), dans le nord-ouest (province de Lugo) et dans le sud-ouest (province de Séville).

ROYAUME-UNI (information en date du 7 décembre 1974). — On a isolé quelques souches de virus grippal A chez des enfants dans le nord de l'Angleterre. La première fut isolée à Manchester chez un enfant âgé de deux ans admis à l'hôpital le 18 novembre avec une infection des voies respiratoires supérieures et des convulsions. Plusieurs autres furent isolées chez des enfants à Newcastle où l'on signale que l'infection est bénigne; la première souche y fut cependant obtenue chez un enfant qui tomba malade le 23 novembre et fut atteint de convulsions fébriles et d'amygdalite.

Toutes les souches sont proches au point de vue antigénique de A/Port Chalmers/1/73.

¹ Voir N° 49, p. 412.